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I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende 
spørgsmål til Landsstyret:

1. Landsstyret bedes redegøre for opdelingen af alle CO2 udledninger over 3.000 
tons/år i samtlige grønlandske byer og andre relevante grønlandske territorier. 
Herunder geografisk placering, institutionens/virksomhedens type og navn, 
samt de tre sidste års udledning af CO2. 

2. Hvilke politiske visioner har Landsstyret for realisering af Grønlands 
forpligtelser i forbindelse med reducering af CO2-udledninger? 

3. Landsstyret for finanser oplyste for nylig, at mineselskabers CO2-køb skal 
finansieres af landskassen. I så fald de planlagte råstofaktiviteter i blandt andet 
Øst-, Syd- og Vestgrønland bliver realiseret indenfor en kort årrække, hvor 
meget vil beløbet løbe op? 

4. Hvordan vurderer Landsstyret, at man til udenlandske investorer kræver, at 
selskaberne selv står for udgifter i forbindelse med køb af CO2? 

5. Er landsstyret vidende om hvor meget CO2-udslip, basen Pituffik er ansvarlig 
for? Hvor figurerer udslippet fra Pituffik, Danmarks eller Grønlands regnskab?

Begrundelse
Det er beklageligt, at Landsstyret nyligt har præsenteret en så mangelfuld klimapolitik for 
Grønland. Den omtalte rapport for reducering af co2 for Grønland indeholder planer for 
reducering af CO2 med 54 % i forhold til år 2012 målene i Kyoto aftalen. Dette er 
useriøst. Hvad med de sidste 46 %? Det vi i rapporten mangler er Landsstyrets visioner 
og politik i forhold til Kyoto aftalen!

Et forslag for mindskelse af CO2 kunne være, at man ved genanvendelse af restvarmen 
fra affaldsforbrændinger kunne give varme til de nærliggende bygninger. Vi er i Inuit 
Ataqatigiit sikre på, at der i Grønland findes en masse muligheder for reducering af CO 2. 
Her er det nærliggende at være bedre opmærksom på boligbyggeriet og større indsats for 
forbedring af standarten for den eksisterende boligmasse. Derfor er det vigtigt, at vi som 
lovgivere får indblik i det grønlandske landkort hvad angår udledning af CO2.

Jeg forventer fyldestgørende svar på mine spørgsmål inden 10 arbejdsdage.
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